
Bestyrelsesmøde d. 24.1. 2022 kl. 17.00 i forsamlingshuset. 

 

Tilstede: Hans, Jens, Annette, Ole og Marianne. Afbud fra Susanne. 

 

Dagsorden: 

 

1. Mødeleder og referent 

Hans  mødeleder og Jens referent 

 

2. Godkendelse af referat fra mødet d.1.11. 

Referat godkendt 

 

3. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden godkendt 

 

4. Økonomi, regnskab 2021 og medlemmer 

Regnskab vil blive sendt ud til bestyrelsen snarest. Kontingentindbetalinger, 35 på mobile 

pay og 8 på konto 

 

5. Generalforsamling. Dato. Forplejning. Nye bestyrelsesmedlemmer. På valg er Hans, Annette 

og Marianne. Der skal vælges en ny i stedet for Christian 

 

Generalforsamling 16/3 kl. 18. Niller vil lave stegt flæsk med persillesovs, grisen skal være 

øko og have haft et godt liv  

Hans, Annette og Marianne ønsker genvalg. Hans sørger for at det formelle er i orden. 

 

 

6. Siden sidst. Aftale med forsamlingshuset vedr. salg af øl m.m. justeret., Juletræstænding, 

Solhverv, grill på Grønningen er begyndt, 1. hjælpskursus bevilget af tryg fonden. (se bilag). 

 

Vi står selv for øl og vand til fredagsbar, grill på Grønningen er på vej 

 

7. Kommunikation med vores borgere. Aftalt på sidste møde. Der er borgere der har ønsket 

brochuren el. lign. genindført. Nyhedsbrev, hjemmeside, Facebook inddrages i snakken. 

Vi har aftalt at bruge Facebook, nyhedsbrevet og vores hjemmeside i et samspil, således 
at de styrker hinanden. 

 Det er tanken at Facebook først og fremmest bruges til teasere, dialog og med hen 

 visninger til hvor der kan læses mere. 

 Nyhedsbrevet udsendes en gang om måneden fra ca. 10.2. med aktuelle nyheder 
fra alle foreningerne. Borgerforeningen vil skrive om aktiviteter, kommende arran-
gementer (fredagsbar, folkekøkken, fastelavn m.m.) og andre nyheder. Det kan 
f.eks. være bygning af grill, at vi har fået fondsmidler til 1. hjælpskursus o.lign. Vi 
tror også at der vil være interesse for hvad der sker med vandværksbygningen, på 
Grønningen eller med vores forsamlingshus, på stranden og i havnen. 

 Hjemmesiden bruges til at fastholde viden, historie og til at gi’ et samlet overblik 
over byen. Her gemmes  referater fra bestyrelsesmøder, beskrivelser af aktiviteter 
og arrangementer, vedtægter og andre ting der skal være tilgængelig information. 
Herunder nyhedsbreve. Hjemmesiden må meget gerne være et spejl af byens iden-
titet og kan f.eks. bruges af tilflyttere til at lære byen og dens historie at kende. 



Vi vil naturligvis indsamle flest mulig e-mail adresser til udsendelse af nyhedsbrevet. 
Hvis der er enkelte borgere der ikke selv kan modtage nyhedsbrevet vil der blive 
udarbejdet en papirudgave med aktiviteter og arrangementer til omdeling. 

Indlæg til nyhedsbrevet sendes til Villy inden den 1. i måneden. Vi vil teste nyheds 

brevet i foråret 2022. 
 

 

 

8. Kystnære vindmøller og udledning af slam fra Lynætteholm. 

 

Længere snak om vindmøllerne Aflandshage, og slamprojektet Lynetteholmen 

Vi skal have sået frø hos borgmester i forhold til begge projekter. 

Bestyrelsen drøftede også de i medierne meget omtalte projekter fra Hovedstaden, som lige nu står  

til at gå ud over Stevns. Dels hvorledes 2.500.000 kubikmeter tvivlsomt slam, skal dumpes i Køge 

bugt ud for Stevns dels hvorledes HOFOR ønsker at placere en stor park af kæmpevindmøller på 

hver godt 200 m kun 8 km fra Bøgeskov Havn. Denne placering på trods af at lovgivningen i dag 

siger, at vindmøller på havet, skal være mindst 15 km fra kysten. Men HOFOR søgte få måneder før 

denne lovgivning blev vedtaget. Hvor ingen i bestyrelses kunne sige noget godt om slammet fra 

Lynetteholm var alle i bestyrelsen enige om, at vi selvfølgeligt skal støtte den grønne omstilling. 

Men det skal ske klogt og hensynsfuldt. Det konkrete vindmølleprojekt er forkert. 

Vi har noteret os, at Køge kommune i sit høringssvar omkring Aflandshage skriver: ”Køge Kom-
mune ønsker at arbejder for at der opstilles vindmøller på havet i et samarbejde med an-
dre kommuner – herunder gerne i en samlet national vindmølleplanlægning, hvor Statens 
og kommunernes projekter koordineres” 

Den bold opfordrer vi Stevns og mange og gerne alle Sjællands kommuner til at gribe. Gå sammen 

om et meget stort og meget mere ambitiøst vindmølleprojekt. Men kunne spørge Ørsted eller CIP 

om at finde en placering langt fra kyster men med meget større perspektiver. Gerne med HOFOR i 

spidsen. 

Bestyrelsen noterede sig med tilfredshed, at borgmester Henning Urban Dam har udtalt sin kritik af 

både slam og de kystnære kæmpevindmøller. Bestyrelsen støtter Henning Urban Dam og håber at 

både Stevnsboer og andre kommuner støtter det større og mere ambitiøse vindmølleprojekt. Det kan 

ske ved at støtte den underskriftsindsamling, som Lisbet Hess har lagt op på Holtugs Facebookside. 

 

9. Kommende arrangementer til nyhedsbrevet for vores medlemmer. Helst med datoer. 

Fastelavn, fredagsbar, 1. hjælpskursus bevilget. 

 

Fastelavn sammen med menighedsråd d.27.2. Susanne er i gang med forberedelserne. 

Ingen fredagsbar planlagt endnu. Datoer i næste nyhedsbrev. 

Førstehjælpskursus bevilget, Hans og Jens arrangerer. Info og tilmelding i næste nyhedsbrev. 

 

  

10. Kommende aktiviteter. Cykling, kreative aktiviteter, folkekøkkenet, gymnastik ved lisbet, 

kor 

Folkekøkken d. 10.2. kl. 18.00. vi glæder os. 



Cykling er stadig i gang kun om søndagen kl. 9.30 

Kreative akt hver mandag kl. 19-21i forsamlingshuset 

Gymnastik ved lisbet hver mandag kl. 9.00 i forsamlingshuset. 

Kor måske i kirken. Vi fortsætter arbejdet med at etablere et lokalt kor. 

Læs mere om aktiviteterne i næste nyhedsbrev.  

 

 

11. Modtagelse af nye borgere herunder drøftelse af fribilletter til folkekøkkenet og fri 

kontingent det første år. 

 

Vi kontakter vores nye borgere og udleverer vores folder. Vi opfordrer til tilmelding til 

nyhedsbrevet og borgerforeningen. Vi får e-mail oplysning. Ingen fri kontingent og 

fribilletter, bare inviteres til folkekøkken m.m.  

 

12.  Næste møde 

  

 Aftales ved generalforsamlingen og den efterfølgende konstituering. 

 

13. Evt. 

 

intet (vi skal skynde os hjem så vi kan se håndbold !!! ) 

 


